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Verslag algemene vergadering  

 Dinsdag 6 januari 2015 

 “Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 
vergadering.” 

Deze vergadering ging uitzonderlijk door in natuurhuis De Gors in de Metselstraat te 
Vissenaken. 

 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Ingrid De Tandt, Huig 
Deneef, Roger Engelbosch, Hugo Eymael, Mark Hanssens, Ingrid Hofkens 
(ondervoorzitter), Marcel Jonckers (voorzitter), Caroline Meyers, Pieter Roovers, 
Maria Tollet,  Annemie van Aerschot, Alexander Vandermeulen, Michel Vandervesse 
en John Vankeijenberg (16/19) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: David Geladé (schepen), Brigitte Reniers 
(milieuambtenaar), Georges Bollens (Cultuurraad), Roland Betrains (Open VLD), 
Mark Ylen (SP.A) en Chris Stryckmans (Groen) 

Verontschuldigde effectieve leden: Sarah De Schamphelaere en Roger Wouters 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Guy Vanparijs (CD&V) en Kurt 
Fontaine (N-VA) 

Afwezige en niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Roger Daenen, 

Afwezige en niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Victoria Pillet 
(Vlaams Belang)  

oOoOoOo 

 

 

Verslag behandelde punten 

1. Goedkeuring verslag van de vorige vergadering 

Het verslag van de vorige vergadering  (2 december 2014) wordt unaniem 
goedgekeurd.  Er zijn geen opmerkingen. 

Na uitwisseling van de Nieuwjaarswensen worden vooreerst de milieuvergunnings-
aanvragen klasse 1 van de firma’s Godts bvba en Sita Waste Services Services 
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onder de loep genomen.  

2. Milieuvergunningsaanvraag Godts 

Milieuvergunningsaanvraag klasse 1, dossier: V/I/2561 van GODTS bvba, 
Horebeekstraat 4, te 3220 Holsbeek, om toelating te bekomen voor het 
exploiteren van een inrichting voor opslag en sortering van niet-gevaarlijke 
stoffen en opslag en mechanische behandeling van onbehandeld houtafval 
(rubrieken 2.1.1.; 2.1.2.b.; 2.2.1.c;2.; 2.2.2.b.2.; 12.1.1.b.; 15.1.1.; 17.3.6.1.b.; 
17.3.9.1.; 31.1.1.a.; 53.8.2.; 61.2.2.) gelegen te Tienen, Sint-Maurusweg 13, op 
kadastrale percelen Tienen afdeling 2, sectie D, nrs. 27x3 en 27f4. 

Na het overlopen van een lijst met vragen die door de firma werd ingevuld, worden 
door de MAR-leden toch een aantal punten weerhouden.  
Grote bezorgdheid wordt geuit rond het stokkeren van asbest, het oppompen van 
grondwater en mogelijke vervuiling door sproei/afvalwater. 
Er wordt opgemerkt dat het puin tijdens de bewerkingsperiode met water besproeid 
zal worden teneinde het ontstane stof neer te slaan.  Ook al gebeurt dit in een loods 
en zal tijdens warme perioden verdamping optreden, dan nog rijst de vraag waar dit 
sproeiwater naartoe gaat.  Het is onduidelijk of dit vervuiling tot gevolg kan hebben. 
Er is ongerustheid over de grondwaterwinning ( 8.000 m ³).  Telkens weer vinden we 
in milieuvergunningsaanvragen de vraag tot oppompen van grondwater.  Deze 
bronnen zijn niet onuitputtelijk.  Er is ongerustheid over de invloed van dergelijke 
hoeveelheid opgepompt grondwater op de watertafel.  

De MAR-leden uiten vooral ook bezorgdheid over het asbest vermeld in de milieu- 
vergunningsaanvraag.   
Het is onduidelijk hoe met het asbest zal worden omgesprongen, of dit wordt 
overgeladen, gesorteerd en welk gevaar dit kan opleveren voor de gezondheid van 
de omwonenden of  van de werknemers.  Het is onduidelijk omschreven hoe de 
opslag in concreto zal gebeuren en wat dient verstaan te worden onder “gesloten 
verpakking in containers”.  Het is bovendien onduidelijk hoe en waarom deze 
asbestafval bij de firma Godts zal terecht komen.  Beter zou dit onmiddellijk geleverd 
worden aan een gespecialiseerde firma.  Deze vestiging ligt bovendien op een te 
korte afstand tot bewoning, wat zeker gevaren in kan houden bij verspreiding door de 
wind of bij een eventuele brand.   
De MAR-leden merken op dat i.v.m. het hakselen van hout sprake is van 1 dag in de 
maand en 20 dagen in het jaar.  Dat vraagt zeker ook om enige verduidelijking.  

De milieuadviesraad uit ook grote bezorgdheid omdat zeer veelvuldig en door 
diverse bedrijven afwijkingen gevraagd worden i.v.m. de aanleg van een 
groenscherm en vraagt dat de voorschriften zouden worden opgevolgd.   
Er wordt opgemerkt dat ter vervanging van een normaal voorzien groene zone langs 
de straatkant reeds een vervangende muur werd gebouwd terwijl deze afwijking nog 
via deze milieuvergunning wordt aangevraagd.   Het geeft de indruk dat de 
vergunning wordt aangevraagd om overtredingen te regulariseren, dit lijkt een 
laakbare handelswijze. 
Er wordt voorgesteld dat – indien die muur ter vervanging van een groene bufferzone 
zou worden goedgekeurd – beplantingen voor die muur zouden worden uitgevoerd: 
struiken of gevelgroen.   
Wir dergelijke beplanting vóór de muur kan uitvoeren is afhankelijk van de 
eigendomstitel van het te beplanten deel (de firma of de gemeente).  
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3. Milieuvergunningsaanvraag Sita Waste Services 

Milieuvergunningaanvraag Klasse I – dossier V/I/2562 van Sita Waste Services 
nv, Lilsedijk 19 te 2340 Beerse om toelating te bekomen tot het hernieuwen van 
een inrichting voor een betoncentrale en grondwaterwinning, op- en overslag van 
niet-gevaarlijke afvalstoffen en een vraag van afwijking op aanvoer- en 
afvoeruren en op aanleg van groenzones  (rubrieken 2.1.1.; 2.1.2.b; 12.2.1; 
15.1.1.; 17.3.6.1.b; 17.4; 30.1.2.; 30.3.b; 30.10.1.; 53.8.2.) te 3300 Tienen, 
Leeuwerikweg z:n, kadastraal gekend afdeling 2, sectie D, nr 140 e.   

Sita vraagt een integrale vernieuwing omdat de vorige vergunning die toegekend 
werd voor een periode van 20 jaar nu op het einde van deze periode vervalt.  
De MAR-leden verwonderen er zich over dat ook hier weer afwijkingen van de 
normale voorschriften worden aangevraagd. 

Er wordt een afwijking gevraagd voor de levering en afhaling van afvalstoffen tussen 
6 en 22 uur i.p.v. 7 tot 19 uur.  Het is onduidelijk waarom dit nodig zou zijn, mogelijk 
omwille van fileleed.  Wellicht is dit weinig het geval gezien de ligging van het bedrijf.  
De MAR-leden oordelen dat een uitbreiding van de aan en afvoer zou kunnen 
worden verlengd worden, maar vinden tot 22 u. overdreven. 
Er wordt ook opgemerkt dat deze aan- en afvoer zou moeten gebeuren via de 
Zuidelijke Ring en niet via de woonzone van de Wulmersumsesteenweg.  De stad 
zou dit kunnen voorkomen door een reglementering (beperking tonnage in de 
Wulmersumesesteenweg). 
Ook in dit dossier is er een vraag voor bijkomende waterwinning.  Grondwater is niet 
onuitputtelijk en ingevolge de toenemende verharding van de bodem is de 
grondwatertafel al dalende. 
De milieuadviesraad buigt zich nogmaals over het belang van groene buffers.  Het 
zou een mooi visitekaartje zijn voor Tienen indien alle afvalverwerkende bedrijven 
voorzien zouden zijn van een mooie groene omkadering zoals de regelgeving 
voorschrijft.  Groene buffers zijn belangrijke voor het uitzicht, het welbevinden en 
voor de biodiversiteit.   
De MAR-leden stellen voor dat er niet steeds afwijkingen worden toegestaan.  Hier 
betreft het trouwens ook weer een vraag tot regulariseren van een niet reglementaire 
toestand.  Het is belangrijk om zich aan de regels te houden, anders hebben regels 
ook geen zin.  

4. Ophalen van afval 

Schepen Geladé en mevrouw Brigitte Reniers geven toelichting over de wijzigingen 
i.v.m.- de afvalinzameling voor 2015.  
Belangrijk om weten is dat de ophaalsectoren dezelfde zijn gebleven, maar dat 
bepaalde ophalingen die een zelfde dag gebeurden nu soms gescheiden zijn. 
Het zakkensysteem blijft, maar wordt duurder voor het PMD.  Zakken die vorig jaar 
werden aangekocht mogen gebruikt worden tot 2016. 
Alle veranderingen zijn terug te vinden in de folder ‘Afvalinzameling en containerpark’ 
die door EcoWerf aan alle inwoners van Tienen werd bedeeld. 
Bij de ophalingen zal er strenger toegezien worden op de toegelaten inhoud in de 
PMD zakken.  Momenteel worden er nog onaanvaardbaar grote hoeveelheden 
verkeerde stoffen in deze zakken aangeboden. 
In het containerpark zullen ook een weegbrug en slagboomsysteem komen.  
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5. Eco-cities 

Eco-cities voor de toekomst.  Dit is een mogelijk project voor de volgende jaren in 
een samenwerking met het Regionaal Landschap, de Universiteit van Gent (Jenny 
De Laet), Vogelbescherming Vlaanderen, vzw ABBLO. 

De voorzitter geeft hierover enige toelichtingen alhoewel nog niet alle informatie 
hierover momenteel beschikbaar is. 
Men zoekt een 5-tal urbane studiegebieden.  Het betreft een project dat zal lopen 
van 2015 tot 2020.  
Er is momenteel de vraag of Tienen hieraan wil deelnemen. 

In dit project onderzoekt men de effecten van verstedelijking, klimaatverandering, 
invloed van ontwikkelingen naar lobbenstad, groene inrichtingen, specifiek ook 
gevelgroen.  De huismus en de koolmees worden hierbij bestudeerd als 
referentiesoorten door de burger (citizen science).  Huismussen worden opgevolgd, 
veren ingezameld om via genetisch onderzoek de genetische verarming (door inteelt 
ingevolge isolering) na te gaan.  Voor koolmezen worden 100 nestkasten verdeeld.  
De ‘gastgezinnen’ (particulieren, scholen, rusthuizen…)  moeten deze opvolgen 
tijdens het broedseizoen: moment van eileg, aantal eieren en jongen.  Men gaat er 
vanuit dat de koolmees zich laat verleiden tot broeden in de stad, maar er niet in 
slaagt grote nesten groot te brengen.  Meer groen zou deze tendensen moeten 
keren…  Het afnemen van de koolmezenpopulatie zou ook grotendeels te wijten zijn 
aan een tekort aan insecten. 
De populatie van de huismus gaat ook sterk achteruit.  Er zijn groen-eilandjes nodig.  
Deze vogels verplaatsen zich slechts over korte afstand.  Hierdoor ontstaat inteelt en 
vrijgekomen bieden worden moeilijk opnieuw gekoloniseerd.  
Dit project geeft grote kansen voor een vergroening van de stad, het ontwikkelen van 
groene vingers en dus een veraangenaming van de stad voor de mensen en een 
verbetering van de biodiversiteit. 
Voor de MAR-leden klinkt dit zeer positief vermits deze doelen overeenkomen met 
de acties waarrond reeds jaren gewerkt wordt. 

6. De Gete in beeld 

Op 7 januari opent de reizende tentoonstelling ‘Gete in Beeld’ in CC De Kruisboog in 
Tienen met foto’s van de winnaars van de fotowedstrijden en luchtfoto’s van de Gete 
genomen in vogelvlucht.  Dit is een organisatie vanuit het Regionaal Landschap.  De 
tentoonstelling loopt tot 19 januari 2015 in Tienen.  Daarna reist ze door naar de 
andere Gete-gemeenten. 
Alle MAR-leden worden uitgenodigd op de vernissage die doorgaat op woensdag 7 
januari om 19u30 in de tentoonstellingsruimte van CC De Kruisboog (Sint-Jorisplein 
20 – 3300 Tienen). 

7. GRUP Vlaamse leemstreek 

Vrijdag 19 december keurde de Vlaamse regering het GRUP Vlaamse Leemstreek 
voorlopig vast. Het betreft delen van de gemeenten Geraardsbergen, Haaltert, 
Ninove, Oudenaarde, Zottegem, Zwalm, Asse, Halle, Landen, Lennik en Tienen.  Er 
volgt een openbaar onderzoek van 3 februari tot 3 april 2015.  De plannen en 
praktische info kan je terugvinden op volgende link: 
ohttp://www2.vlaanderen.be/ruimtelijk/grup/00350/00379_00001/index.html. 

http://www2.vlaanderen.be/ruimtelijk/grup/00350/00379_00001/index..html
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De vooropgestelde site tussen de Eliksemstraat en de St.-Truidensesteenweg  te 
Tienen / Eliksem werd weerhouden om ontwikkeld te worden.   
De leden stellen voor het vroeger geformuleerde negatieve advies (van 6 maart 
2013) te herhalen. 

8. Windturbinepark langs E 40  

Momenteel loopt een informatieronde voorafgaand aan het milieu effecten rapport 
(MER) . Rond de materie is een tekst beschikbaar ( ongeveer 116 bladzijden).  
Belangrijk is om te bepalen welke punten hieruit moeten weerhouden worden en 
welke supplementair moeten worden onderzocht..  

De impact van de turbines op het landschap en de fauna kan moeilijk of niet 
berekend worden.  Voor bepaalde ( bedreigde) diersoorten zou zelfs het verlies van 
1 % fataal en dus niet aanvaardbaar zijn.  

De vertegenwoordigers van Natuurpunt beklemtonen dat zij absoluut voor 
windenergie zijn, maar dat de standplaatsen van de turbines van belangrijk zijn voor 
omwonenden, vogeltrek enz.  

Op 19 november 2015 was er een overleg tussen Storm / Elico en Natuurpunt i.v.m. 
broedvogels in het projectgebied.  Hierop werd een verslag uitgebracht van 
observaties uitgevoerd door studiebureau Grontmij in opdracht van Storm / Elico.  Dit 
rapport bevestigde de waarde van de site voor akkervogels.  Het belang van de 
trekroutes werd door deze studie niet onderzocht.  Hiervoor zou men beroep doen op 
onderzoeken van Natuurpunt en het INBO.   

De MAR-leden komen tot de conclusie dat ze enerzijds voorstander zijn van 
duurzame energie, maar dat dit niet kan ten koste gaan van de zeldzame en voor 
deze regio typische akkervogelsoorten en trekroutes waarvoor in deze omgeving 
specifieke beschermingszones werden afgebakend en bijzondere beheers-
overeenkomsten werden gecreëerd. .  In het MER moeten deze punten ernstig 
worden uitgewerkt, met ook aandacht voor bijzonder doortrekkers als de 
Morinelplevier en bijzonder wintergasten.  Ook moet er voldoende aandacht gaan 
naar de vleermuiscorridors.   
Bovendien mag er geen hinder zijn voor de omwonenden en zouden de financiële 
baten moeten gaan naar de gemeenschap. 

Het reeds eerder opgemaakte advies over de windturbines zal door de MAR opnieuw 
doorgestuurd worden met beklemtoning van bovenstaande bedenkingen. 

9. Evaluatie van de buurtvergadering volkstuintjes Grimde van 3 december 

Deze vergadering werd voor de MAR bijgewoond door Annemie Van Aerschot die 
hierover bondig verslag uitbrengt.   
Er kwamen heel wat mensen opdagen, de meesten uit de buurt zelf. 
Het project werd toegelicht door VLM en RLZH.  
In de voorziene zone zouden een viertal bedrijven komen, omzoomd door een 
parkgebied met speeltuintje uit natuurlijke materialen.  
De volkstuintjes worden volgens een vastgelegd systeem toegekend.  
Er worden ook regels en voorwaarden vastgelegd (ecologisch tuinieren, geen 
sproeistoffen, geen verhardingen, geen gebouwen, geen dieren, gezamenlijke 
aankoop compost, enz. ) die getoetst worden aan een raad waarin een 
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 vertegenwoordiging van de tuinders zetelt.  Een aantal beslissingen worden 
uiteindelijk dus door deze raad vastgelegd. 
De jaarlijkse huurprijs zou maximum 50 euro bedragen (kan ook minder zijn). 

10. Varia 

10.1 Big Jump 

De MAR kijkt reeds vooruit en richten zijn aandacht op de BIG JUMP 2015. 
Er wordt gesuggereerd dat het misschien mogelijk zou zijn hierrond een 
fototentoonstelling op te zetten met bijvoorbeeld oude foto’s met mensen ‘in’ de 
Gete.  Ook zouden eventueel fotoafdrukken op diverse plaatsen langs de Gete 
kunnen opgesteld worden.  
Er zal worden onderzocht hoe aan dergelijk fotomateriaal kan geraakt worden, wie 
over dergelijke foto’s beschikt.  Er zal hierover contact worden genomen met 
OpgewekTienen (zij hebben een fotoarchief in uitbouw) en de Heemkundige kring.  
Ook de Facebookgroep van de MAR kan ingeschakeld worden.  

10.2 Nieuwe voorzitter NP kern Tienen 

Annemie Vanaerschot deelt mee dat zij als voorzitter van Natuurpunt kern Tienen 
vanaf januari 2015 wordt opgevolgd door Raf Nilis.  Na het betreurde overlijden van 
Geert Jansen nam zij als ondervoorzitter tijdelijk die functie waar, maar wens deze 
nu door te geven.  

 

 

Verslaggeving 
Annemie Van Aerschot 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De volgende vergaderingen van de Tiense milieuadviesraad zijn voorzien voor:  
3 februari – 3 maart – 7 april – 5 mei – 2 juni -  1 september – 6 oktober – 3 
november – 1 december 


